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خبر

تاخت و تاز تخلف ها در سیمای ملی!
الهام آمرکاشی - دبیر تحریریه

در کتابِ متعلقات و ملحقات اثر آرتور شوپنهاور می خوانیم: 
بنابراین  طاقت فرساست؛  باری  همچون  تفکر  مردم،  برای 
همان قدری که کار حرفه ای شان ایجاب می کند، می اندیشند 
و همان قدری که برای تفریحاتِ مختلفشان لازم است و نیز 
برای گفتگو و بازی؛ که از این رو باید طوری ترتیب داده شوند 
که آن ها بتوانند با حداقل اندیشۀ ممکن کارشان را پیش ببرند 
ولی اگر در اوقات فراغتشان چنین تسهیلاتی نداشته باشند 
به جای اینکه کتابی به دست بگیرند و قدرت اندیشه شان 
را محک بزنند، ساعت ها کنار پنجره ولو  می شوند و به پیش 
پا افتاده ترین اتفاقات چشم می دوزند و به این ترتیب واقعاً 
برای مان می شوند مصداق این سخن آریوستو که: چه رقت 

آورند ساعاتِ بیکاریِ نادانان!
این بند مختصر را، گویا صداوسیمای جامعه فعلی به درستی 
متوجه شده و از این بارِ طاقت فرسای افراد کنونی، توانسته به 
راحتی در فضای دل خواه، جولان داده و هرآنگونه که می تواند، 
بتازد. ماجرای تبلیغ روغن های سه کاره که چندهفته ای در 
شبکه های مختلف سیما به نمایش گذاشته شد، این روزها 
در حالی نشانکِ اعتراض و تذکر را به خود گرفته که سیمای 
ملی در تبلیغ این کالا، مانند موارد عدیدۀ دیگر در این زمینه، تا 
توانسته از بی فکری و کم فکریِ افراد اجتماع سوءاستفاده کرده 
و در قالب های حجیم تبلیغاتِ بلااستفاده و گاهاً مضر، سود 

کلانی به دست آورده است!
در این راستا، وحید مرندی مقدم- معاون سازمان ملی استاندارد 
با بیان این مهم که استانداردی برای روغن خوراکی با کاربرد 
»پخت وپز، سالاد و سرخ کردنی« با عنوان روغن سه کاره وجود 
ندارد، با اشاره به تبلیغ روغن سرخ کردنی با نام تجاری »اولترا 
هایلی« محصول واحد تولیدی طبیعت سبز پارس کهن با 
عنوان روغن سه کاره در صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران 
توضیح داد: سازمان ملی استاندارد ایران هیچ گونه تأییدیه ای 
به »روغن مصرفی سه کاره« نداده است و این عبارت که باعث 
القاء شبهه کیفیت برای مصرف کنندگان می شود، مورد تأیید 

سازمان ملی استاندارد ایران نیست.
غلامرضا امینی- مدیر کل نظارت بر استاندارد حلال مواد غذایی 
و بهداشتی نیز در این زمینه در پاسخ به این موضوع که آیا 
روغن های سالاد، پخت و پز و روغن سرخ کردنی متفاوت هستند 
و با چه توجیهی هر سه این کاربردها در حال حاضر در قالب 
یک محصول ارائه می شوند؟ تأکید کرد: روغنی تحت عنوان 
یک محصول با سه کاربرد مطرح شده، مورد تأیید سازمان ملی 
استاندارد نیست و تنها به منظور القای شبهه برای مصرف کننده 
و افزایش میزان فروش و مصرف گفته می شود. وی همچنین 
درباره اینکه صدور همزمان برچسب های لازم روی بسته بندی 
محصول با مجوزهای تولید که مراجع ذی صلاح نیز آن را تأیید 
می کنند همراه است، چگونه این برچسب ها هر سه کاربرد در 
یک محصول را قید می کنند؟ تأکید کرد: این امر کاملاً تخلف 
است و برچسب ها به صورت غیرقانونی عوض شده و تخلف 

محرز و تأیید سازمان روی برچسب دیگری بوده است.
بیانِ این دو کارشناس به تنهایی می تواند فاجعۀ موجود را 
تصویرسازی کند و با درنظرگرفتن این مهم که این روزها در 
بحبوحه اوضاع کرونایی که هر چیزی تحت عنوان سلامت 
افراد، مورد دقت نظر است؛ در پشت این حجم از تبلیغات 
بدون استاندارد که با هرگونه تخلف، صحت آحاد جامعه را مورد 
تهدید قرار می دهد، تا چه اندازه می توان به نمایش های تبلیغی 
در صداوسیما تکیه کرد و جان سالم به در بُرد! که در نهایت، اگر 
پای اندیشه ای در میان باشد و به آنچه از فحوای تبلیغات به 
گوش می رسد، تلنگری شک وارد شود، آنچه نصیب صداوسیما 

می شود، یک تذکر ساده است ولاغیر!
اینگونه است که سیمای فعلی همچون سال های گذشته و با 
تکرار دوباره برای نمایش تبلیغات مضرانه، همت خواهد کرد و 
اگر جایی کسی چیزی فهمید خیالش راحت است که به یک 

تذکر ختم به خیر می شود!
و در این اثنا باید منتظر بود و دید، تبلیغات تلویزیون که 
آشفتگی های عدیده ای در آن قابل ملاحظه است، با نظارت 
نهادهای ذی ربط و مسئول در این امر، سامان خواهد یافت یا 

همچنان تاخت و تاز تخلف ها ادامه خواهد داشت!

سرمقاله

معاون پایش و نظارت اداره کل محیط زیست استان تهران 
درباره قطع انتشار بوی نامطبوع تا پایان سال گفت: بو تکرار 
خواهد شد. برای مثال برنامه فاضلاب در خوشبینانه ترین 
حالت در خرداد۱۴۰۰ به اتمام می رسد و تا این برنامه ها 

کاملاً به اتمام نرسد، کماکان این معضل وجود دارد.
محمد رستگاری- معاون پایش و نظارت اداره کل محیط 
زیست استان تهران درباره آخرین بررسی های منشأ بوی 
نامطبوع در تهران گفت: این بو در جنوب تهران تولید 
می شود و هر وقت جهت باد از جنوب به شمال است، 
مناطقی از تهران با توجه به جهت باد تحت تاثیر این بو 

قرار می گیرد. او در پاسخ به این سوال که آیا این کانون 
قطعی بو است یا خیر؟ گفت: در تمام دفعاتی که بوی 
نامطبوع منتشر شده، این الگو تکرار شده است و جهت 
باد از جنوب به شمال بود و در هوا رطوبت داشتیم که این 
اتفاق رخ داده است.  رستگاری در واکنش به این سوال که 
طی سه سالی که از انتشار بوی نامطبوع در تهران می گذرد، 
علل های متعددی از جمله پسماند، فاضلاب، آرادکوه و غیره 
به عنوان منابع متغیر منشا بوی نامطبوع طی این سه 
سال اعلام شده، کدام از این موارد قطعی تر است؟ گفت: 
همه این منابع ایجاد بو می کنند. در سنوات گذشته نیز 
بوی نامطبوع داشتیم، اما شهر تهران را کمتر تحت تاثیر 
قرار می داد و برای مثال بیشتر جنوب شرق استان تهران 
را تحت تاثیر قرار می داد.  او در پاسخ به این سوال که آیا 
می توان آرادکوه را به عنوان یکی از منابع اصلی انتشار بو 
در نظر گرفت که به دلیل حجم بالای انباشت زباله منجر به 
انتشار بو می شود؟ گفت: اینگونه نمی توان گفت. مجموع 
برآیند کانون های مختلف از جمله فاضلاب، پسماند و همه 
این موارد را می توان در انتشار بوی نامطبوع تهران دخیل 
دانست، اما اینکه بگوییم صرفا یک کانون برای این موضوع 
وجود دارد، خیلی سخت است.  رستگاری درباره نقش 
مازوت به عنوان یکی از دلایل انتشار بوی نامطبوع گفت: 
امسال بوی نامطبوع منتشر شد، در حالی که کارخانه ها 
و نیروگاه ها اصلا مازوت مصرف نکردند، بنابراین مازوت 
اصلا ارتباطی به بوی نامطبوع تهران ندارد.  معاون پایش و 
نظارت اداره کل محیط زیست استان تهران گفت: یکسری 
کانون های ایجاد آلودگی برای مثال پسماند و فاضلاب در 
جنوب تهران وجود دارد که شناخته شده هستند و اقدامی 
که محیط زیست پیگیر آن است، فارغ از آنکه بو از کدام 

یک از این کانون ها منتشر می شود برطرف کردن کانون های 
امسال  خوب  خیلی  اتفاق  است.  تهران  جنوب  آلودگی 
احداث شبکه فاضلاب در جنوب تهران برای شهرستان های 
اسلامشهر، بهارستان و رباط کریم توسط شرکت آب و 
فاضلاب بود. البته هنوز هیچ یک از آن ها به جز بخشی از 
شبکه فاضلاب اسلامشهر به بهره برداری نرسیده است.  او 
ادامه داد: ما با تعداد زیادی از مسأله روبرو هستیم و باید 
آن ها را حل کنیم و وقتی مسائل یکی یکی حل شوند، 
قاعدتا این معضل نیز حل خواهد شد.  او در پاسخ به این 
سوال که آیا مسأله بوی نامطبوع امسال به پایان می رسد یا 
خیر؟ گفت: بو تکرار خواهد شد. برای مثال برنامه فاضلاب 
در خوشبینانه ترین حالت در خرداد ۱۴۰۰ به اتمام می رسد. 
البته نباید فکر کرد که این اقدام کوچکی است؛ برای مثال 
برنامه فاضلاب اسلامشهر بسیار سنگین است و تنها یک 
قرارداد شرکت آب و فاضلاب در این زمینه ۲۴۰میلیارد 
تومان بوده است. تا این برنامه ها کاملا به اتمام نرسد 
کماکان این معضل وجود دارد. اما هر کدام از برنامه ها 
که حل شود از شدت بو کم خواهد شد. معاون پایش و 
نظارت اداره کل محیط زیست استان تهران در پاسخ به 
این سوال که عملکرد شهرداری تهران را در برطرف کردن 
مشکلات کانون هایی که خودش معرفی می کند را چطور 
ارزیابی می کنید؟ گفت: جلسات متعددی با شهرداری برگزار 
کردیم. شهرداری برنامه ای دارد که بخش اول آن به تولید 
پسماند بر می گردد و در حال پیگیری است که بخشی از 
این برنامه به انتقال و ساماندهی آرادکوه باز می گردد. انتقال 
آرادکوه یک برنامه بلندمدت است که نیاز به زمان دارد، اما 
برای ساماندهی برنامه هایی دارد و در حال پیگیری هستیم 

که این برنامه را عملیاتی کنند.

خبر اول

بوی نامطبوع تهران هیچ ارتباطی به »مازوت« ندارد

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید حمیدرضا کرمی شریف  را گرامی می دارد

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: جهش 
اخیر ویروس کرونا در انگلیس می تواند بحث هایی از 
قبیل اثربخشی و کارایی واکسن ها به خصوص واکسن 

با پایه RNA را زیر سؤال ببرد.
علیرضا زالی روز سه شنبه در بیست و یکمین جشنواره 
نشان  موضوع  این  افزود:  بیرونی  ابوریحان  پژوهشی 

می دهد در خرید واکسن باید به این موارد توجه جدی 
باید در مورد  اظهار کرد: محققان ما  باشیم. وی  داشته 
این تغییر تحلیل عمیق داشته باشند که با این تغییر 
چه رویکردی را در حوزه ملی و سلامت نسبت به ادامه 
روند کرونا باید اتخاذ کنیم. رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
شهیدبهشتی با بیان این که کرونا موضوع اصلی مبتلا به 

همگان است، گفت: خبر هولناک اخیر جهش ویروس کرونا 
در انگلیس، اکثر محققان و دانشمندان جهان را در یک بهت 
و نگرانی زائد الوصف فروبرد. زالی ادامه داد: این موضوع از 
جمله اتفاقات نگران کننده در حوزه جهش ویروس های 
RNA بود که متأسفانه در حال وقوع است. بخشی از خواب 

نگران کننده در این حوزه در حال تعبیر است.

رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق بازرگانی تهران 
دشوار  در  مهمی  عامل  بانکی  تحریم های  می گوید، 
به  داروها  واکسن کرونا و حتی سایر  واردات  شدن 

ایران شده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، در شرایطی که 
در هفته های گذشته، تعدادی از شرکت های آمریکایی، 
اروپایی، چینی و روسی اعلام کرده اند که به واکسن 
ویروس کرونا دست یافته و حتی در برخی کشورها، 
فرایند واکسیناسیون نیز آغاز شده است، هنوز مشخص 
نیست برنامه ایران برای واردات واکسن به کجا رسیده و 
در این زمینه ابهاماتی وجود دارد. هر چند دولت آمریکا 
در سال های گذشته ادعا کرده که تحریم های همه جانبه 
علیه اقتصاد ایران به حوزه دارو وارد نمی شود اما در عمل 
با توجه به تحریم های بانکی، محدودیت در جابجایی 
ارز و ترس شرکت ها از معامله با ایران، حوزه دارو نیز 
با مشکلات جدی مواجه شده و بعضا خود را در کمبود 
برخی داروها نشان داده است. البته شرکت های ایرانی 
در سال های اخیر توانسته اند با اتکا به دانش بومی شده 
خود، بخش قابل توجهی از نیاز دارویی کشور را در داخل 
تولید کنند و امروز میزان وابستگی دارویی به خارج 

از کشور به شدت کاهش یافته است اما با این وجود 
دشواری های  تحریم   شرایط  در  دارو  واردات  همچنان 
خاص خود را دارد و حالا که بحث واردات واکسن کرونا 
مطرح شده نیز، این محدودیت ها بیشتر خود را نشان 

می دهد.
محمود نجفی عرب- رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت 
اتاق بازرگانی تهران، اظهار کرد: موضوع تحریم در سال های 
گذشته همواره مطرح بوده و با وجود شعارهایی که 
از سوی آمریکایی ها مطرح می شود، در حوزه دارو نیز 
محدودیت ها به شکل واضح قابل رصد است. به گفته 
وی، وقتی شرکت ایرانی برای نقل و انتقال ارز خود، 
بانکی پیدا نمی کند یا این فرایند بسیار طولانی تر و گران تر 
تمام می شود، عملا دارو نیز تحت تحریم است و کسی 

نمی تواند اثرات این موضوع را کتمان کند.
رئیس کمیسیون اقتصادی سلامت اتاق تهران با اشاره 
به مشکلاتی که در ماه های گذشته برای واردات برخی 
مواد اولیه به وجود آمده، بیان کرد: امروز موضوع مهم 
بحث تحریم های بانکی و چالش انتقال ارز است. از 
حدود دو ماه پیش، ارز لازم برای واردات برخی مواد اولیه 
به شرکت چینی تحویل داده شده و شرکت های ایرانی 

نیز ریال موردنیاز را در داخل تسویه کرده اند اما به دلیل 
مشکلات به وجود آمده در بانک چینی، هنوز این واردات 
انجام نشده است. نجفی عرب ادامه داد: احتمالا در حوزه 
واردات واکسن کرونا نیز ما با همین مشکلات مواجه 
هستیم. اراده قطعی خرید واکسن در وزارت بهداشت 
وجود دارد و این وزارتخانه به شدت پیگیر خرید واکسن از 
شرکت هایی است که محصول آنها تاییدات لازم را گرفته 
است اما احتمالا در این مسیر محدودیت در جابجایی 
ارز مشکل ساز شده است. وی درباره بحث های مطرح 
شده از نقش تصویب نشدن اف ای تی اف در واردات 
واکسن نیز گفت: ما در طول سال داروهای دیگری نیز 
وارد می کنیم و تاکنون تصویب نشدن این لوایح در مسیر 
واردات این داروها مشکل ساز نشده است. هرچند ما در 
اتاق بازرگانی اعلام کرده ایم که از تصویب آنها حمایت 
می کنیم و پیش بینی می کنیم که تصویب نشدن آنها 
در آینده برای اقتصاد ایران مشکل ساز شود اما در شرایط 
فعلی و در رابطه با واکسن کرونا، تا جایی که من اطلاع 
دارم، موضوع ارتباط مستقیمی با اف ای تی اف نداشته 
است. هرچند هنوز دلیل قطعی این مسئله اعلام نشده و 

فعلا حرف ها در سطح گمانه زنی است.

زالی: جهش ویروس کرونا می تواند اثربخشی واکسن را زیرسؤال  ببرد

چه چیزی مانع از خرید واکسن کرونا برای ایران شده است؟

سلامت
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جامعه

افتتاح ۵۰۰۰ میلیارد تومان پروژه 
وزارت نیرو در مازندران تا پایان دولت

استاندار مازندران گفت: هدف پویش الف و ب ایران به تدبیر 
وزارت؛ تمرکز بر تسریع در تکمیل پروژه های زیرساختی است و 
تا پایان دولت بالغ بر ۵۰۰۰ میلیارد تومان پروژه در این حوزه در 

مازندران افتتاح می شود.   
احمد حسین زادگان در جلسه ویدئو کنفرانس پویش هر هفته 
الف ب ایران که به ریاست اردکانیان، وزیر نیرو برگزار شد، با عنوان 
اینکه پویش الف و ب ایران که به تدبیر وزارت نیرو انجام شد و 
هدف آن تمرکز بر تسریع در تکمیل پروژه های زیرساختی است، 
خاطرنشان کرد: در این پویش طی دو سال ۹۸ و ۹۹ و به عبارتی 
تا پایان دولت حدود ۵۰۰۰ میلیارد تومان پروژه  حوزه وزارت نیرو 

در استان آماده و افتتاح شده و می شود.
وی افزود: در سال ۹۸ تعداد ۹ طرح با اعتبار ۸۷۷ میلیارد تومان 
افتتاح و بهره برداری شد؛ این پروژه ها در محورهایی همچون 
آبرسانی روستایی، آب شرب شهری و نیروگاههای توسعه پست 

برق بوده است.
استاندار مازندران تصریح کرد: در سال ۹۹ نیز تعداد ۲۰ پروژه با 
مبلغ ۴۷۰۰ میلیارد تومان تا پایان سال بهره برداری می شود. 
شاخص ترین پروژه ها شامل: نیروگاه مقیاس کوچک، آبرسانی 
به ۵۷ روستا، تصفیه خانه فاضلاب ساری، سدهای لاستیکی؛ 
نیروگاه مقیاس کوچک با ظرفیت کل ۳ مگاوات، توسعه پست 
های برق، احداث پست ۲۳۰ کیلو وات واحد شماره ۱ بخش بخار 

سیکل ترکیبی کاسپین نوشهر )بزرگترین پروژه( است.
 حسین زادگان اظهار کرد: همچنین در سال ۹۹ به ابتکار وزارت 
نیرو علاوه بر افتتاح پروژه در قالب ساخت و سازها در حوزه 
سازوکارها نیز تمرکز و تاکید می شود و براساس آن سازوکارهای 

خدمات رسانی تحصیل و روان سازی می شود.

توقیف محموله کالای قاچاق
 در نجف آباد

فرمانده انتظامی شهرستان نجف آباد از توقیف محموله ای از 
انواع کالاهای خارجی قاچاق به ارزش ۳۰ میلیارد ریال طی 

بازرسی از یک دستگاه کامیونت خبر داد.
سرهنگ محمدحسین باباکلانی اظهار کرد: مأموران یگان امداد 
فرماندهی انتظامی شهرستان نجف آباد حین گشت زنی در آزادراه 
شهید کاظمی شهرستان به یک دستگاه کامیونت حامل کالا 

مشکوک شده و برای بررسی بیشتر آن را  متوقف کردند.
وی افزود: راننده خودرو فاقد هرگونه مدرک و مجوز قانونی برای 

حمل کالاهای گمرکی خود بود.
باباکلانی تأکید کرد: در این عملیات طی بازرسی از خودروی 
مذکور ۹۸ دستگاه ماینر، ۱۱۰ دستگاه پاور و ۷۰ کارتن انواع لوازم 

آشپزخانه، لوازم الکترونیکی و لوازم خودرو کشف شد.
فرمانده انتظامی شهرستان نجف آباد با بیان اینکه ارزش این 
محموله قاچاق بیش از ۳۰ میلیارد ریال است، خاطرنشان کرد: 
در این رابطه راننده خودرو دستگیر و به همراه پرونده برای انجام 

اقدامات قانونی تحویل  مراجع قضایی شد.

استان  ها

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حسن نظری« 

- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

»البرز« چه خبر؟

استاندار البرز گفت: تمامی امکانات و تجهیزات استان 
در حوادث طبیعی  بروز خسارات  از  برای پیشگیری 

بسیج هستند.
استان  بحران  مدیریت  جلسه  در  شهبازی  عزیزالله 
شد،  برگزار  استانداری  جلسات  سالن  در  که  البرز 
پایان  در  هواشناسی  اعلام  اساس  بر  کرد:  اظهار 
هفته براش شدید باران و برف صورت خواهد گرفت، 
بنابراین باید تمام دستگاه های خدماتی و امدادی 
در وضعیت آماده باش قرار داشته باشند. وی بیان 
حوادث  وقوع  از  اقدامات  انجام  صورت  در  کرد: 
طبیعی پیگیری می شود و شاهد بروز خسارت به 

استان نخواهیم بود.
از سریز  برای جلوگیری  اینکه  بیان  با  البرز  استاندار 
است،  رها شده  آن ها  آب  از  بخشی  استان  سدهای 
تصریح کرد: دو سد کرج و طالقان بخشی از آب شرب 

کلان شهر تهران و استان البرز را تأمین می کنند.
وی با بیان اینکه ساماندهی و مدیریت رودخانه های 
است،  گرفته  برغان صورت  و  دلمبر  از جمله  فصلی 
خاطرنشان کرد: با اقدامات انجام شده امیدواریم در این 

حوزه شاهد بروز مشکلی نباشیم.
منطقه ای  آب  شرکت  و  شهرداری ها  گفت:  شهبازی 

استان وظیفه دارند در شهرها و خارج شهرها وضعیت 
رودخانه ها و آبراهه ها را ساماندهی کنند، چراکه هرگونه 
خسارت  ایجاد  برای  عاملی  امر  این  در  سهل انگاری 

خواهد شد.

ساخت و سازهای غیرمجاز در حریم نهر دلمبر 
مشکل زا هستند

و  ساخت  روند  گذشته  سال ها  طی  کرد:  اظهار  وی 
باعث  نهر دلمبر  سازهای غیرمجاز در حریم و بستر 
ایجاد مشکلات مختلفی شده است که این امر رفع 
مشکل و ساماندهی وضعیت آن را مشکل کرده است. 
وی گفت: ساخت و سازها غیرمجاز صورت گرفته در 
مسیر دلمبر، عاملی برای انحراف مسیر شده و به نوعی 

مسیر حرکت آب را سد کرده است.
شهبازی افزود: برای هرگونه مکاتبه و هماهنگی برای 
ساماندهی رودخانه دلمبر آمادگی های لازم وجود دارد 
البرز باید  اما شهرداری کرج و شرکت آب منطقه ای 
تدابیر ویژه ای در این زمینه اندیشیده شود تا حادثه ای 
صورت نگیرد. وی در پایان متذکر شد: در تمامی امور 
باید منفعت مردم را مد نظر بگیریم، چراکه حفظ منافع 

مردم بر همه چیز اولویت دارد.

معاون استاندار البرز و فرماندار ویژه کرج با اشاره به 
مراجعه روزانه شمار زیادی از افراد برای دریافت مجوز 
سفر بین استانی به این فرمانداری، اعلام کرد که فقط 
افراد دارای شرایط ویژه با ارائه مدارک و مستندات می 

توانند مجوز سفر دریافت کنند.
غفور قاسم پور گفت: با توجه به شرایط کرونایی کشور، 
ممنوعیت سفرهای بین استانی با شدت و جدیت 
در  البرز دنبال می شود؛ زیرا هدف مسوولان کشور 
و  مردم  برای سلامتی  کرونا  زنجیره  قطع  استان  و 

پیشگیری از حوادث غم انگیز کرونایی است.
فرماندار ویژه کرج یادآور شد که روزانه حدود ۱۵۰نفر برای 
دریافت مجوز سفر بین استانی به این فرمانداری مراجعه 
می کنند که کمتر از ۲۰درصد آنان دارای شرایط لازم برای 

سفرهستند. قاسم پور تاکید کرد که مردم به هیچ وجه 
برای دریافت  مجوز سفرهای گردشگری و غیرضروری به 
فرمانداری و دیگر دستگاه های مسئول مراجعه نکنند، چرا 

که هیچ مجوزی در این زمینه صادر نخواهد شد.
دارای  که  افرادی  فقط  گفت:  البرز  استاندار  معاون 
مدارک پزشکی قابل استناد، مأموریت های اداری و 
مواردی از این دست می توانند برای دریافت مجوز سفر 
برون استانی به فرمانداری کرج مراجعه کنند. طرح 
جاری   سال  آذرماه  یکم  از  کرونایی  محدودیت های 
در کشور آغاز شده و تا کنون نیز ادامه دارد. اجرای 
چشمگیر  کاهش  موجب  کرونایی  محدودیت های 
ابتلا و مرگ و میرهای ناشی از کووید۱۹ در استان 

البرز و سایر مناطق کشور شده است.

صنایع دستی  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
البرز گفت: کارشناسان میراث فرهنگی استان عملیات 
علت  به  که  کرج  دختر  پل  از  برای حفاظت  اجرایی 

بارش های اخیر تخریب شده بود را آغاز کرده اند.
فریدون محمدی اظهار کرد: حفاظت از اماکن تاریخی 
به عنوان میراث فرهنگی همیشه یکی از اولویت های 
اصلی سازمان میراث، گردشگری و صنایع دستی بوده 

است.
وی بیان کرد: در این زمینه سعی داریم تا از تمامی 
ظرفیت های موجود بهره ببریم تا این میراث فرهنگی را 

برای نسل آینده حفظ کنیم.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز 
تصریح کرد: کارشناسان میراث فرهنگی استان عملیات 
علت  به  که  کرج  دختر  پل  از  برای حفاظت  اجرایی 

بارش های اخیر تخریب شده بود را آغاز کرده اند.
وی با بیان اینکه نهادهای مختلف به ویژه استانداری 
دارند،  امر  این  به  ویژه ای  توجه  کرج  فرمانداری  و 
خاطرنشان کرد: بنا بر پیگیری های صورت گرفته بودجه 
عملیات اجرایی حفاظت و مرمت اضطراری از پل دختر 

کرج توسط نهادهای ذی ربط تأمین خواهد شد.
محمدی گفت: بارش های اخیر و آبیاری فضای سبز 
منجر به نفوذ آب در پایه های شرقی طاق این پل تاریخی 
شده است که در این راستا در نخستین اقدام تمامی 

بدنه پل به وسیله چادر پوشانده شد.

یک میلیارد و ۵۰۰میلیون تومان برای ترمیم پل دختر 
کرج در نظر گرفته شد

وی اظهار کرد: بنا بر برنامه ریز صورت گرفته قصد داریم تا 
افتادگی در قسمت چشمه طاق شرقی پل دختر کرج را 
به وسیله نصب تجهیزات مورد نیاز مهار کنیم تا خسارت 

بیشتری به این وارد نشود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز 
بیان کرد: استانداری البرز، شهرداری کرج و وزارت میراث 
فرهنگی هر کدام برای ترمیم این پل ۵۰۰میلیون تومان 
بودجه در نظر گرفته اند که به محض اختصاص روند 

اجرایی آغاز خواهد شد.
وی در پایان متذکر شد: حفاظت و ترمیم ابنیه تاریخی 
امری هزینه بر است که کمک دیگر نهادهای را می طلبد.

استاندار البرز مطرح کرد:

بسیج امکانات البرز برای جلوگیری از بروز خسارات در حوادث طبیعی

معاون استاندار البرز:

مجوز تردد فقط به افراد دارای شرایط ویژه داده می شود

مدیرکل میراث فرهنگی البرز:

عملیات حفاظتی پل دختر کرج آغاز شد
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »عبدالله فرادی«

 - خوشنویس فقید - را گرامی می دارد

شهری

پایتخت

مهلت تکمیل آورده نقدی مسکن ملی تا ۵ دی تمدید شد

انگشت اتهام آلودگی هوا را به سمت »مازوت« نگیرید

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: فرصت متقاضیان مسکن 
ملی برای تکمیل و پرداخت آورده نقدی تا ساعت ۲۴ جمعه 

۵دی تمدید شد. 
به گزارش دنیای هوادار به نقل از پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرسازی، محمود محمودزاده گفت: آخرین مهلت نام 
نویسی مسکن ملی تا ۳۰ شهریور بود که تا ساعت ۲۴ 
یکشنبه برای تکمیل مدارک و آورده نقدی مهلت داده شد. 
او گفت: برای آخرین بار تا ساعت ۲۴ جمعه ۵ دی دوباره 
فرصتی را برای کسانی که مدارک خود را تکمیل کرده اند اما 
در تامین آورده نقدی خود دچار مشکل بودند تعیین کردیم. 
محمودزاده ادامه داد: کسانی که پول واریز کردند و پیامک 
برای آنها نیامد مشکلی نیست و می توانند با مراجعه به 
سایت ثبت نام و ورود کد رهگیری شان از آخرین وضعیت 

پرونده خود مطلع شوند. 
او در پایان گفت: پس از تعیین تکلیف متقاضیان مرحله 
نخست، نام نویسی جدیدی برای مسکن ملی خواهیم 

داشت.

با وجود تاکید اعضای شورای شهر تهران بر مازوت سوزی 
در پایتخت، کارشناسان سازمان محیط زیست این اتهام 
را بی مورد و آلودگی هوا را ناشی از ناوگان فرسوده حمل 

و نقل عمومی می دانند.
به گزارش دنیای هوادار، بیش از یک هفته است که سایه 
آلودگی بر سر تهران سنگینی می کند و با وجود بارش 
چند باره باران هم، هوای این کلانشهر از شرایط ناسالم 

برای گروه های حساس جامعه خارج نشده است.
شدت گرفتن این آلودگی ها در روز جمعه و ایجاد پدیده 
»مه دود« باعث شد که اعضای شورای شهر تهران نیز 
به شرایط موجود لب به اعتراض باز کنند و با مخاطب 
قرار دادن سازمان محیط زیست و وزارت نیرو، سوخت 

نیروگاه ها را علت آلودگی هوای تهران عنوان کنند.
سید آرش حسینی میلانی رئیس کمیته محیط زیست و 
خدمات شهری شورای شهر تهران گفت: شاخص آلودگی 
هوای شهر تهران در یک هفته اخیر در بسیاری از مواقع 
در مرز ۱۵۰ )ناسالم برای همه گروه های حساس( قرار 
داشته و عملاً شهر با وجود بارندگی در روز پنجشنبه به 
مدت سه روز متوالی دچار پدیده مه دود دچار بوده که 

بسیار هشدار دهنده است.
این اظهارات مورد تایید بهزاد اشجعی کارشناس سازمان 

محیط زیست هم بود.
اضطرار  شرایط  با  مساوی  را  تهران  هوای  آلودگی  او  
دانست و گفت: در این شرایط باید حتماً کمیته اضطرار 

تشکیل و برای تعطیلی تهران فکری شود.
پاک،  قانون هوای  نامه های  آئین  به  اشاره  با  شجعی 

قرارگیری  پاک  هوای  قانون  نامه های  آیین  افزود:اگر 
مداوم دو روز در شرایط ناسالم را هشدار دهند در این 
شرایط باید فعالیت های عمومی شهر تا کاهش غلظت 

آلاینده ها تعطیل شوند.
زهرا نژادبهرام و آرش حسینی میلانی از اعضای هیات 
رئیسه شورای شهر هر دو به موضوع استفاده از سوخت 

مازوت پرداختند.
میلانی از احتمال استفاده از گازوئیل آلوده یا مازوت، در 
تهران سخن گفته و به متولیان امر )اداره صنعت، معدن 
و تجارت استان تهران و شرکت پخش فرآورده های نفتی 

تهران(، در این باره تذکر داد.
پایش  و  نظارت  رستگاری معاون  در حالی که محمد 
محیط زیست استان تهران این ادعا را رد کرده و گفت: 

هنوز در تهران نیروگاه ها و صنایع مازوت نسوزانده اند.
زهرا نژاد بهرام هم سازمان محیط زیست را مسئول اصلی 
در آلودگی هوا دانست و گفت: اما شرایط کنونی موید 
آن است که این سازمان در صدد توجیه است و رفتار 
دولتی ها و غیر دولتی ها و انتظار از مردم برای کاهش 

آلودگی حاکی از آن است.
اما داریوش گل علیزاده معاون مرکز ملی هوا و تغییر 
اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست در گفتگو با خبرنگار 
مهر با تاکید بر اینکه امسال نیروگاه های اطراف تهران به 
هیچ عنوان از سوخت مازوت استفاده نکرده اند، گفت: 
این نیروگاه ها امسال به سمت استفاده از سوخت مایع 

رفته اند.
وی با اشاره به افزایش ۲۰ درصدی مصرف گاز در بخش 
خانگی و تجاری در سال جاری گفت: به دلیل افزایش 
مصرف انرژی، نیروگاه ها مجبورند از سوخت جایگزین 
استفاده کنند. البته کیفیت این گازوئیل مصرفی یورو 

۴ است.
گل علیزاده با تاکید بر اینکه مشکل آلودگی هوای تهران 
اخیر  روزهای  آلودگی  نیست، گفت:  مازوت  به  مربوط 
منابع  جمله  از  مختلف  آلودگی های  تجمع  به  مربوط 
خودروی است که از دیزل سوز هستند و منجر به افزایش 
غلظت آلاینده ذرات معلق کمتر از ۲.۵ میکرون در هوا 

می شوند.
وی با بیان اینکه اتوبوس های فرسوده تهران سهم ۶۰ 
درصدی در آلودگی هوای تهران را بر عهده دارند، نقش ۲۰ 
درصدی موتورسیکلت ها و ۱۰ درصدی خودروهای فرسوده 
را نیز در ایجاد این نوع آلودگی بی تاثیر ندانست و گفت: 
راه حل این معضل نوسازی ناوگان فرسوده و نصب فیلتر 

دوده بر روی خودروهای دودزا است.
معاون مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت 
در  نیروگاه ها  دانستن  مقصر  داد:  ادامه  زیست  محیط 

ایجاد آلودگی پاک کردن صورت مسئله است.

گزارش

زلزله7.2ریشتری سال 1341 بویین زهرا با 12هزار کشته و 
زلزله 6.6 ریشتری سال 1382 بم با 50 هزار نفر کشته از جمله 
زلزله هایی هستند که یادآور خاطرات تلخی برای ما هستند. 
بررسی آماری زلزله های سالیان گذشته نشان می دهد حدود 
80 درصد خسارت مربوط به واحدهای مسکونی روستایی 
است که معمولاً سازه ضعیفی دارند، طی سال های گذشته 
به  بهره  کم  تسهیلات  اعطای  جمله  از  تشویقی  ابزارهای 
نوسازی واحدهای روستایی اختصاص یافته است اما ارزش 
شده  موجب  روستایی  مسکونی  واحدهای  پایین  افزوده 
روستاییان استقبال آنچنانی برای مقاوم سازی واحدهایشان 

نداشته باشند.
این خصوص  در  ایران  روزنامه  هوادار،  دنیای  گزارش  به   
گزارشی منتشر کرده است که بخش های منتخب آن را در 

ادامه می خوانید.
در کشور ما حدود 5 میلیون واحد مسکونی روستایی وجود 
دارد که اگر آمار مقاوم سازی این واحدها را در 31 استان 
کشور بررسی کنیم به واقعیت تلخی می رسیم. در استانی 
مانند کرمان که با زلزله بزرگی یا وقوع سیلاب مخربی مواجه 
شده درصد بالایی از واحدهای مسکونی به اجبار بازسازی 
خانه های  نوسازی  روند  استان ها  مابقی  در  و  است  شده 

روستایی کند بوده است. 
روستایی  مسکن  و  بازسازی  معاون  محمدی«  »مهدی 
بنیادمسکن کرمان می گوید: پس از زلزله بزرگی که در منطقه 
و  شهری  مسکونی  واحد  هزار   40 مجموع  در  داد  رخ  بم 
روستایی بازسازی شد که بدین ترتیب در این منطقه 70 
درصد واحدهای مسکونی مقاوم سازی شده اند، اما در کل 
استان در حال حاضر 62 درصد واحدهای مسکونی 5 هزار و 

200 روستای کرمان مقاوم سازی شده اند. 
او می افزاید: با وقوع هر زلزله مخرب، روستاییان کمی به 
مواجه  مقاوم سازی  برای  آنها  استقبال  با  و  می آیند  خود 
می شویم اما پس از مدتی همه از یادشان می رود که ما کشور 
زلزله خیزی هستیم و هر لحظه نه تنها روستاهای ما بلکه 
شهرهای ما در معرض تهدید زلزله هستند و این اتفاقی است 
که ما در کرمان هم شاهد بودیم که وقتی مردم دیدند حتی 
ارگ بم هم تخریب شد ترسی وجودشان را گرفت ولی بعد به 

سادگی از کنار آن گذشتند. 
او تصریح می کند: هرگز فراموش نمی کنم درست دوهفته 
قبل از زلزله بم به عنوان کارشناس به روستاهای منطقه 
رفته بودم، وقتی با روستاییان از لزوم مقاوم سازی صحبت 
می کردم آنها می گفتند »مهندس اینقدر سخت نگیرید و 
برایمان خرج نتراشید« و متأسفانه همین روستا ها پس 

انسانی شدند که دیگر  زلزله متحمل خسارت سنگین  از 
نمی توان آنها را با هیچ پولی جبران کرد.

او می گوید: تشویق مردم به نوسازی واحدهای غیر مقاوم 
نیاز به فرهنگسازی دارد و تنها نباید با پیگیری بنیاد مسکن 
پایان یابد. به گفته وی در حال حاضر سقف تسهیلات نوسازی 
مسکن روستایی 50 میلیون تومان با نرخ بهره 5 درصد است. 

نگران زلزله در کلانشهرها هستیم

 در همین حال »مجید جودی« مدیرکل بازسازی بنیاد مسکن 
بر زلزله های قبلی کشور  انقلاب اسلامی می گوید: مروری 
نشان می دهد هر 12 تا 13 سال در کشور شاهد یک زلزله با 
ریشتر بالا و مخرب بوده ایم البته این پایه علمی ندارد ولی 
اتفاقی است که رخ داده است. زلزله سال 42 بویین زهرا، 
57 طبس، 69 منجیل، 95 کرمانشاه و مابین این زلزله ها 
هم زلزله های دیگر با قدرت تخریب کمتر داشته ایم مانند 
به دلیل  زلزله ها  این  زلزله لرستان که همگی  زلزله قشم و 
استفاده از مصالح نامرغوب و کیفیت پایین اجرا خسارت 
زیادی مخصوصاً در بخش روستایی به ما زده است. در سال 
1384 ما در کل کشور تنها 10 درصد واحد مسکونی مقاوم در 
برابر زلزله داشتیم که همان سال با شروع طرح ویژه بهسازی 
مسکن روستایی مقرر شد سالانه 200 هزار واحد مسکونی 
روستایی نوسازی شود که در حال حاضر بیش از 2میلیون از 
واحدهای مسکونی روستایی کشور نوسازی شده اند و درصد 
مقابل سوانح طبیعی  در  ما  روستایی  واحدهای  مقاومت 
مانند زلزله به 50 درصد رسیده و امیدواریم تا سال 1404 این 

میزان به 75 درصد برسد. 
مقابل  در  روستاییان  چرا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  او 
نوسازی واحدهایشان مقاومت می کنند، توضیح می دهد: 
باید واقع بین باشیم، مسکن روستایی ارزش افزوده ای که 
مسکن شهری دارد ایجاد نمی کند و روستاییان بیشتر ترجیح 

می دهند برای معیشت خود سرمایه گذاری کنند. 
جودی می گوید: بررسی های ما نشان می دهد اگر در سال 84 
سقف تسهیلات روستایی 60 درصد قیمت تمام شده یک 
واحد مسکونی روستایی را پوشش می داده و با کمک های 
بلاعوض و خدمات رایگان دیگری که بنیاد می دهد به 75 
به 30 درصد کاهش  میزان پوشش  الان  درصد می رسیده 

یافته است.
او تأکید می کند: زنگ خطر به صدا درآمده و باید برای نحوه 
مدیریت بحران پس از زلزله و خدمات رسانی پس  از زلزله های 
احتمالی بالای 7 ریشتر به کلانشهرهایی مانند تبریز دست 

به کار شویم. 

توقف مقاوم سازی خانه های روستایی 
به دلیل افزایش هزینه ساخت و ساز
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فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم کلاسیکال کراس اور زمان Time اثری از جس گیلام Jess Gillam نوازنده 
مستعد ساکسیفون است. این هنرمند درخشش خود را از سنین پایین آغاز کرد 
و علی رغم جوانی، در حال حاضر به عنوان یکی از نوازندگان برجسته شناخته 
می شود. او در آلبوم قبلی خود با نام طلوع Rise توانایی های نوازندگی خود را 
با اجرای برخی از آثار مشهور کلاسیک و معاصر به نمایش گذارد. در این آلبوم 
موسیقی بی کلام او به سراغ آهنگسازان جدیدتر از سبک های مختلف رفته است. 
 Max جس گیلام در این آلبوم آثاری از آهنگسازان برجسته ای چون مکس ریشتر
Richter، آنا مردیت Anna Meredith، مایکل نایمن  برایان اینو Brian Eno، جان 
 ،Thom Yorke تام یورک ،Leo Abrahams لئو آبراهامز ،Jon Hopkins هاپکینز
فیلیپ گلس Philip Glass و ... را اجرا کرده است. آلبوم Time نمود درخشانی 
از توانایی این نوازنده در اجرای آثاری از حالات و سبک های مختلف است و او 
به خوبی توانسته این آثار را ظاهری متفاوت اجرا کند و تجربه ای شگفتی آور از 
شنیدن این آثار مشهور و ماندگار را برای مخاطب به همراه آورد. جس گیلام 
Jess Gillam نوازنده ساکسیفون جوان و مستعد انگلیسی است. او در حال حاضر 
یکی از تحسین شده ترین نوازندگان دنیای موسیقی و خصوصا موسیقی کلاسیک 
محسوب می شود. گیلام اولین ساکسیفونیستی است که توانسته به فینال 

مسابقه نوازندگان جوان بی بی سی راه یابد.

Time
::    جس گیلام  :: 

شاید خیلی ها رابرت پتینسون را با نقش آفرینی در فیلم های جوان پسند و البته 
بی کیفیتی همچون Twilight بشناسند، اما در چند سال اخیر او با نقش آفرینی 
در چند فیلم مستقل و نشان دادن پتانسیل بالای خود، ثابت کرد که از یک 
بازیگر معمولی که تنها خوش چهره است و به خاطر سیمای دل نشینش بازیگر 
شده است تفاوت دارد و حالا با اکران فیلم The Lighthouse این موضوع 
بیش از پیش به همگان ثابت شد. این فیلم محصول جذاب و جدیدی از 
 The Witch رابرت اگرز است که پیش تر و در سال ۲۰۱۵ فیلم ترسناکی با نام
منتشر کرد که مورد تحسین منتقدین قرار گرفت. فیلم »فانوس دریایی« نیز در 
سبک ترسناک ساخته شده است اما تفاوت فاحشی نسبت به فیلم قبلی این 

کارگردان و حتی فیلم های ترسناک چند سال اخیر دارد.
این فیلم سیاه و سفید راجع به دو نگهبان فانوس دریایی است که مدت طولانی 
است که تنهایی و در فانوس دریایی در شهر انگلستانی گیر کرده اند و بعد از مدتی 
با توهم زایی با بدترین کابوس های خود درگیر می شوند. المان های ترسناک فیلم 
بسیار کلاسیک و جذاب است و از آن دسته فیلم هایی است که ما را به یاد فیلم 

مرحوم استنلی کوبریک یعنی  The Shining می اندازند.
فیلم The Lighthouse یکی از بهترین فیلم های ۲۰۱۹ است که دیدن آن را به 
هیچ وجه نباید از دست بدهید. توصیه می کنیم حتما این فیلم را در شب تماشا کنید.

The Lightouse -فانوس دریایی
:: رابرت اجرز ::

کتاب اگر بمانم داستانی از گیل فورمن با ترجمه بهرام معصومی است. این کتاب داستان 
میا و خانواده اش است که در یک روز برفی تصمیم می گیرند به مسافرت بروند؛ مسافرتی 
که زندگی همه را تغییر می دهد! این کتاب در لیست برترین رمان های ادبیات نوجوان 
و پرفروش های نیویورک تایمز قرار دارد. میا و خانواده اش زندگی خوبی دارند. اما وقتی 
در یک روز زمستانی تصمیم می گیرند به یک مسافرت بروند و در راه تصادف می کنند، 
این زندگی خوب به هم می ریزد. میا چیزی از لحظه تصادف به یاد ندارد. اما بدنش را 
می بیند که غرق در خون شده و سوار آمبولانس می شود. اما مشکل میا، تصادف نیست. 
مشکل ضربه ای است که به او وارد شده و حافظه او را پاک کرده است. میا نمی فهمد چه 

چیزهایی را از دست داده است. حالا او باید تصمیم بگیرد که بماند یا برود...
درباره گیل فورمن

گیل فورمن، نویسنده  آمریکایی ۵ ژوئن۱۹۷۰ متولد شده است. گیل فورمن، با نوشتن 
مقالاتی مربوط به جوانان و دغدغه های اجتماعی برای مجلات، حرفۀ نویسندگی را 
 The Nation، آغاز کرد. او سپس به عنوان روزنامه نگار برای روزنامه ها و مجلاتی چون
Elle Magazine و Cosmopolitan مشغول به کار شد. فورمن در سال ۲۰۰۲ به همراه 
همسرش به سفری به دور دنیا رفت و تجاربی به دست آود که الهام بخش خلق 
اولین کتابش شد. گیل فورمن اکنون به همراه همسر و دو دخترش در بروکلین 

زندگی می کند.

اگر بمانم- گیل فورمن
::  ترجمه: بهرام معصومی  ::

کتابفیلم موسیقی

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »بهروز ثروتیان«

 - پژوهشگر ادبی و مصحح فقید - را گرامی می دارد

جهان سینما

»۱۴روز ۱۲شب«  وارد رقابت شد
کانادا فیلم »۱۴ روز ۱۲ شب« را به آکادمی علوم 
و هنرهای سینمایی معرفی کرد تا به عنوان 
نماینده این کشور در بخش بین المللی اسکار 

۲۰۲۱ حضور یابد.

عربستان با »دختر دریا« به اسکار می رود
عربستان سعودی روز پیش فیلم »دختر دریا« 
ساخته شهد امین را برای حضور در رقابت اسکار 

نود و سوم معرفی کرد.

منتقدان شیکاگو به »سرزمین آوارگان« ۵ جایزه دادند
انجمن منتقدان فیلم شیکاگو جایزه بهترین 
فیلم، بهترین کارگردان، بهترین بازیگر زن برای 
فرانسیس مک دورماند و بهترین فیلمنامه 
فیلم  به  را  خود  فیلمبرداری  و  اقتباسی 

»سرزمین آوارگان« داد.

»کلوچه های شکلاتی« تماشایی می شود
کارگردانی  به   »۱۲ شماره  »افرا  کوتاه  فیلم های 

نهال دشتی، »کلینر« به کارگردانی محمدرضا 
میقانی، »کلوچه های شکلاتی« به کارگردانی 
سمیرا نوروز ناصری و »پسری که ناپدید 
شد« به کارگردانی آیدا علی مددی در قالب 

یک مجموعه به نام »رکوئیم« از جمعه ۵ دی 
ماه به مدت یک ماه در سامانه وُدیو به صورت آنلاین نمایش 

داده خواهد شد.

فیلمبرداری سیاه  باز به پایان رسید
به  باز«  »سیاه   سینمایی  فیلم  فیلمبرداری 
کارگردانی حمید همتی و تهیه کنندگی علی 
قائم مقامی به پایان رسید. این فیلم در حال 
حاضر توسط بهمن حیدری و مهدی جمشیدی 

در حال صداگذاری و ترکیب صدا است.

معاون میراث فرهنگی استان البرز اظهار کرد: از سوی 
وزارت میراث فرهنگی سامانه ای راه اندازی شد تا دریافت 
اطلاعات لازم و نام نویسی کسب و کارهای فعال حوزه 
گردشگری که در اثر کرونا آسیب دیده اند، از طریق آن 
انجام شود  و درخواست کنندگان بتوانند از طریق ثبت نام 

در سامانه کارا این وام ها را دریافت کنند. 
البرز  استان  فرهنگی  میراث  معاون  دوستانی-  سعید 
با بیان اینکه قرار بود تا پایان آبان ماه امسال لیست 
این اسامی بسته شود و بتوانیم آن را از وزارت میراث 
در  ثبت  برای  کار  وزارت  به  و  کرده  دریافت  فرهنگی 
سامانه کارا تحویل دهیم، بیان کرد: که باید فعالان حوزه 
گردشگری برای دریافت این تسهیلات اقدام نکرده اند. 

دوستانی با بیان اینکه از نیمه دوم سال 98 آسیب ها به 
حوزه گردشگری کشور و با گرانی بنزین آغاز شد، ادامه 
داد: در کنار آن وقوع سیل روزهای ابتدایی سال گذشته 
آسیب زیادی به حوزه گردشگری وارد کرد، بعد از آن نیز 
در اواخر سال قبل شیوع بیماری کرونا این آسیب ها را 
بیشتر کرد و ضرورت مقابله با این بیماری حتی چند ماه 

سبب تعطیلی حوزه گردشگری شد. 
وی با بیان اینکه بعد از شیوع کرونا بخشی از اعتبارات 
در دستگاه های دولتی از جمله میراث فرهنگی به سمت 
مبارزه با این بیماری پیش رفت، بیان کرد: اما باز هم 
کارهایی در این راستا برای اخذ تسهیلات از سوی بانک 

ها ویژه فعالان حوزه گردشگری دنبال شده است. 
در  کرد:  بیان  البرز  فرهنگی  میراث  گردشگری  معاون 
استان البرز نیز پیگیری های لازم برای دریافت تسهیلات 
بانکی آسیب دیدگان کرونا در حوزه های مختلف از جمله 
گردشگری دنبال شده است، اما باید خود فعالان این 
حوزه نیز برای بیان مشکلات خود و اعلام درخواست ها 
زیادی  درخواست های  رابطه  این  در  اما  کنند،  اقدام 

دریافت نکردیم. 
به  محوری  بنگاه  بحث  که  استانی  اولین  افزود:  وی 

فعالان حوزه گردشگری در خصوص دریافت تسهیلات 
در آن استان مطرح شد، استان البرز بود تا در قالب این 
تصمیم به افزایش رقم تسهیلات بیشتر برای مجموعه 

داران این بخش دست یابیم. 
دوستانی تأکید کرد: هیئت دولت پرداخت تسهیلات 
کرونایی را مصوب کرد و بانک مرکزی و وزارت میراث 
فرهنگی نیز این مصوبه دولت را برای بانک های عامل 
رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  کارا  اند، سامانه  کرده  ارسال 
این  دریافت  متقاضیان  نام  ثبت  برای  نیز  اجتماعی 

تسهیلات بانکی فعال است. 
وی در خصوص تعطیلی دفاتر گردشگری در البرز با این 
توضیح که اکنون حدود 60 تا 70درصد این دفاتر در البرز 

فعال نیستند، گفت: قسمت اعظم بروز این مشکلات 
مسائل  دیگر  بخشی  و  کرونا  بیماری  شیوع  دلیل  به 

اقتصادی سال گذشته باز می گردد. 
معاون گردشگری میراث فرهنگی البرز در بخش دیگری 
با این توضیح که در البرز بالغ بر 142 دفتر گردشگری 
ویژه  ای  حرفه  تشکلی  باید  کرد:  عنوان  دارد،  وجود 
گردشگری در استان برای فعالان این حوزه و پیگیری 

مطالبات آنها تشکیل شود . 
وی  تأکید کرد: از سوی اداره کل میراث فرهنگی البرز 
پیگیری لازم برای اجرای بندهای تفاهم نامه منعقد شده 
میان این مجموعه و اتاق بازرگانی البرز که در گذشته 

منعقد شده، انجام می شود.

فعالان گردشگری البرز از تسهیلات کرونایی استقبال نکردند 
گردشگری
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »مدیا کاشیگر« 
- نویسنده، مترجم و شاعر فقید - را گرامی می دارد

ورزشی

دیدگاه

شکست پرسپولیس فاجعه نبود؛ 

فاجعه در مدیریت فوتبال ماست

به  رسیدن  در  پرسپولیس  ناکامی  از  روز  دو سه  با گذشت 
قهرمانی در لیگ قهرمانان آسیا اکنون می توان کمی منطقی 
تر و به دور از احساسات راجع به این ناکامی نوشت. ذات 
فوتبال همین است. آن هم در یک فینال قاره ای که هر دو 
طرف شانس مساوی برای قهرمانی دارند. پرسپولیس هم می 
توانست برنده این دیدار باشد و الان که نشده و شکست خورده 
باید پرونده اش را بست و به فکر آینده باشیم. تیم اولسان هم 
یقینا حالا بعد از شادی همان شب به مسیر اصلی خود برگشته 

و به آینده چشم دارد.
جام قهرمانی را اولسان در ویترین خاطراتش گذاشته و صندوق 
عقب ماشین مربی نیست که با خود حمل و نقل کند. یا به 
قول آن بازیکن پیشکسوت استقلال جام را به زیر زمین نبرده 
بلکه رفت توی ویترین افتخارات فوتبال باشگاهی کره. حالا چرا 
برای ما این شکست در حد فاجعه تلقی می شود و همه به 

جان هم افتاده اند؟
استقلالی ها به جان پرسپولیسی ها افتاده اند و پرسپولیسی 
ها هم جواب می دهند. صحبت از استیضاح وزیر شده که 
چرا پرسپولیس باخت! البته که وزیر ورزش باید دو سال قبل 
استیضاح می شد ولی شکست پرسپولیس به طور طبیعی 
ربطی به وزارت ورزش ندارد اما در کشور ما گویا خود وزیر 
می خواهد که به او مربوط باشد. چرا؟ برای اینکه وزیر خود 
را صاحب پرسپولیس می داند برای همین شال و کلاه کرد 
و رفت دوحه در جایگاه ویژه نشست تا شاید با جام قهرمانی 
فاتحانه برگردد. خب معلومه که هم اکنون تیغ پیکان انتقادات 
متوجه او باشد. وگرنه وزیر ورزش چرا باید به این فینال برود؟ 
مگر وزیر ورزش کره و معاونین و مشاورین و اعوان و انصارش 
آمده بودند؟ غلط است که سرنوشت این فینال را به بحث ملی 

گره بزنیم.
به عنوان یک هموطن دوست داشتیم نماینده ایران پیروز شود. 
اغلب ایرانیان دوست داشتند ولی حالا که نشد بهتر نیست علل 
این اشتباهات را در یک جایی بنویسیم تا یک وقتی اگر دوباره 
نماینده ما به فینال آسیا رفت بداند که چه اشتباهاتی می تواند 

همه آرزوهایش را بر باد دهد.
اگر بعد از افتضاح بازیکنان تیم ملی در جام ملت های 2018 
امارات یک گروه کارشناس به دور از احساسات و حب و بغض 
می نشستند و می نوشتند که ما به بازیکنان خودمان باختیم 
نه ژاپن و می گفتیم که آقای بازیکن، تا داور سوت نزده شما 
باید بازی را ادامه بدهید الان شاید این اتفاقات نمی افتاد. 
همان کاری که ژاپنی ها آنجا کردند و به راحتی تیم ایران را 
حذف کردند و کلی فوتبال ما عقب گرد زد. اینجا هم در فینال 
لیگ قهرمانان آسیات شما به هردو گلی که پرسپولیس خورد 

نگاه کنید.

اولا عقل حکم می کرد که بعد از گلی که دقیقه 45 زدیم مربی 
داد و بیداد کند و یک تلنگری به بازیکنان بزند  که بابا جان 
توپ را نگه دارید. شما با همان دستپاچگی و هیجان بعد از گل 
بازی نکنید. یک لیدر داخل زمین مثل عابدزاده باید می بود که 
فریاد  می زد اجازه ندین تو این دو دقیقه توپ از وسط زمین 

رد شود. بزنید زیرش.
تیم بالا... یعنی همین. یعنی گل که می زنی چند دقیقه 
بکش زیر توپ. توپ را اگر نمی توانی نگه داری خراب که می 
توانی. خب، یحیی و کادرفنی هنوز از آغوش همدیگر پس از 
خوشحالی گل در نیامده بودند که سوتی را کاپیتان دوم ما 
داد. لنگش را انداخت و پنالت. به صحنه پنالتی دقت کنید. 
بازیکن کره حرکت می کند ضربه را می زند دروازه بان ما دفع 
می کند و و خود زننده ضربه دوباره به توپ می رسد و دروازه را 
باز می کند تازه هنوز هم بازیکنان پرسپولیس به توپ و زننده 

توپ نرسیده اند!
درحالی که با سوت داور باید هر ده بازیکن پرسپولیس هم به 
سمت دروازه یورش می بردند تا اگر دروازه باند گرفت یا به تیر 
خورد ریباند را یکی بزن و مهاجم کره به این راحتی درواره را باز 
نکند. اینجا بود که پرسپولیس شکست خورد قبل از آنکه جناب 
شیری بخواهد ادای مارادونا را در بیاورد! در بهترین زمان گل 
زدیم و بدترین زمان گل خوردیم و این ریشه در فرهنگ فوتبال 
ما دارد. حال تصور کنید زننده پنالتی بازیکن پرسپولیس بود و 
ضربه اش را دروازه بان رقیب دفع می کرد. فکر می کنید عکس 
العمل مهاجم ما چه بود؟ احتمالا دست به سر می گرفت و 
پیف پوف می کرد یعنی که من چقدر بد شانسم... ولی بازیکن 

کره فکر بعد از ضربه را هم کرده بود.
گل دوم هم دست خدا توسط جناب شیری به کمک کره ای ها 
آمد. یک نفر از او نپرسید پسر جان تو چرا با دست زدی. آیا توپ 
در آستانه ورود به دروازه بود که تو با دست گرفتی؟! نه اینکه 
تصور شود اگر سپاهان یا استقلال یا تراکتور در فینال بود شق 
القمر می کردند. فرهنگ فوتبال ما باید تغییر کند. بیاید راستگو 

باشیم. دروغ به فیفا و کنفدراسیون آسیا نگوییم.
باشگاه نداریم. هیات مدیره در حد همان کشک علی پروین 
است. مدیرعامل پرسپولیس از کجا آمده؟! برویم خودمان را 
بسازیم. فوتبال ما سال هاست درجا می زند ولی همچنان 
چسبیده ایم به دعوای سرخابی . به داور فحش و بد و بیراه 
می دهیم که چرا زودتر سوت نزد! مگر داور می دانست که این 

اتفاقات می افتد!؟
از طرفی جامعه را آماده یک جشن ملی کرده بودیم و چنان فضا 
را یک طرفه به نفع خودمان بسته بودیم تا بعد از بازی مردم 
بریزند توی کوچه و خیابان و شادی و پایکوبی تا کمی از آن 
بار روانی حاکم بر دوش جامعه کاسته شود و مردم لبخندی 
بزنند. خیلی خوب می شد اگر این چنین می شد ولی خطای 
بزرگی است که سرنوشت این جامعه بهت زده را به یک فوتبال 

باشگاهی گره بزنیم.
از صدا و سیما گرفته تا خود ما رسانه ها و همه مسئولان 
فقط از پرسپولیس قهرمانی می خواستیم. پر واضح است وقتی 
این فشار را پرسپولیسی ها نتوانستند تحمل کنند اینجوری 
شکستند و نه تنها بار روانی و انرژی عصبی مردم تخلیه نشد 

که دوچندان هم افزوده شد.

مستطیل  سبز

در هفته هشتم لیگ برتر چه گذشت؟

گردباد طلایی  پوشان در رفسنجان 

ورزشگاه شهدای رفسنجان میزبان طلایی پوشان نصف 
جهان بود. در روزی که شاگردان محمد ربیعی با شروع 
محمدقاضی  تماشایی  و  سهمگین  شوت  و  توفانی 
)معروف به مارکو پلوی فوتبال ایران( در دقیقه7 دروازه 
سپاهان را فرو ریختند و در ادامه با بازی تهاجمی خود 
در دقیقه30 هم توسط مهرداد رضایی به گل دوم دست 
این دیدار  آقای مهدی مرجان زاده- داور  پیدا کردند که 
و  تیم سپاهان  فنی  کادر  و  بازیکنان  اعتراض  از  پس 
مشورت با کمک داور دوم، متقاعد شد که قبل از شوت 
مهرداد رضایی که توپ را با طاق دروازه سپاهان کوبید 
خطای هند یکی دیگر از بازیکنان مس رفسنجان صورت 
گرفته بود و به همین خاطر گل دوم مس رفسنجان را 
مردود اعلام کرد که جنجال به پا شد و جروبحث های 
دامنه دار و اعتراض های شدید کادر فنی و بازیکنان ذخیره 
رفسنجانی ها سبب شد تا بازی با 6دقیقه تأخیر دنبال 

شود!!
 در شرایطی که تعدادی با لباس شخصی هنوز داخل 
زمین بازی بودند و حاضر به قبول پس گرفتن رأی داور 
نبودند، با مداخله ناظر و نماینده فدراسیون سرانجام به 
بیرون از محوطه بازی هدایت شدند تا سوت ادامه بازی 
توسط داور به صدا درآید، از ظاهر امر چنین استنباط 
از کنترل آقای مرجان زاده خارج شده  بازی  می شد که 

است!
به هرحال بازی پُرتب وتاب و پُرفراز و نشیبِ دوتیم که با 
برخوردهای فراوانی همراه بود، دنبال شد و اشتباه فاحش 
از  نیازمند  که  شرایطی  در  درست  سپاهان،  دفاع چپ 
دروازه فاصله گرفته بود توپ را از بالای سر نیازمند راهی 
دروازه خودی کرد که دروازه بان چالاک سپاهان به سختی 
توپ را از دهانه دروازه به کرنر فرستاد تا شاهد جنجال 
که  باشیم  رفسنجان  مس  فنی  کادر  سوی  از  دیگری 
اعتقاد داشتند توپ ازخط دروازه عبور کرده بود! که باید 
منتظربمانیم تا کارشناسان داوری با دیدن این صحنه به 
صورت حرکت آرام )اسلوموشن( از طریق  تلویزیون نظر 

بدهند که توپ از خط دروازه گذشته بود یاخیر.
متعاقب این اشتباه منصوری هم با ضربه سر قصد داشت 
توپ را در اختیار نیازمند قرار دهد که از بالای دستان 
این دروازه بان گذشت اما پس از برخورد به تیرک افقی 

دروازه به زمین برگشت وخطر جدی دیگری از بغل گوش 
طلایی پوشان سپاهان گذشت!

از این لحظه به بعد بود که گردباد سپاهان شروع به 
را  از دو جناح خود  وزیدن کرد وبا حملات پی  در پی 
به دروازه ناصر سالاری دروازه بان جوان وآتیه دار نزدیک 
کردند و در دقیقه 90+4 شهباززاده موفق شدند گل تساوی 
را به ثمر برسانند تا نیمه اول با همین نتیجه یک- یک 

به اتمام برسد.
 سپاهان ها که در نیمه اول تمرکز خود را از دست داده 
بودند با گل شهباززاده به بازی برگشتند و نیمه دوم را بهتر 
آغاز کردند اما با دفاع فشرده مسی پوشان در وسط میدان 

کمتر راه نفوذ به دروازه حریف را پیدا می کردند.
شاگردان ربیعی هم علاوه بردفاع در نیمه میدان از ضد 
حملات می توانستند به گل برسند که درخشش عالی 
در  نهایت  در  تا  گرفت  ازآنها  را  گلزنی  شانس  نیازمند 
دقیقه67 پاس زیبای کوروش رفیعی را سیدمحمدرضا 
حسینی پس از گذر از تک مدافع مس رفسنجان با شوتی 
برتری سپاهان کند که این  مهارنشدنی تبدیل به گل 
نتیجه تا پایان ادامه یافت و سپاهان با کسب سه امتیاز 
این بازی موقتاً به رده دوم جدول صعود کرد و تیم مس 

رفسنجان در همان رده دوازدهم باقی ماند.
نظرات  مجموعه  دیدار،  این  نتیجه  از  صرف نظر  اما 
کارشناسان امور فرهنگی در یک جمله خلاصه می شود 
و متفق القول هستند که باید مسئولان وزارت ورزش و 
جوانان ابتدا بدانند جایگاه ورزش در نظام کجاست و از 

پرداختن به ورزش چه اهدافی را دنبال می کنند؟
ورزش،  عرصه  در  جوان  نسل  احیای  سلامتی،  حفظ 
موفقیت در میادین ورزشی و رعایت امور فرهنگی برای 

ما تا چه اندازه مهم و حائز اهمیت است؟!
باید  جوانان  و  ورزش  وزارت  فرهنگی  امور  مسئولان 
با تعقل و تفکر و نگاه ویژه با حضور مؤثر ومثبت در 
عرصه مسابقات با صلابت و اقتدار و قدرت بیشتر به 

امورفرهنگی بپردازند.
نبود  از  که  درگیری ها  و  بداخلاقی  همه  این  وجود  با 
فرهنگ در ورزش نشأت گرفته است و کسی نیست که 
از فرصت طلبان غیرورزشی نام ببرد که به ورزش آمده اند 
تا از آن نمدی برای کلاه خویش پیدا کنند، بپرسد در 
قبال این اعمال غیرورزشی که هرروز بیش از روز پیش 
در مسابقات گوناگون به ویژه در فوتبال و والیبال دیده 

می شود، چه نقشی ایفاء می کنند؟!
اما جامعه ورزش به خوبی می داند که این افراد، نه تنها 
قاتق نان نیستند که قاتل جان ورزش و تمام عرصه ها 
هستند و خیری از آن ها به ورزش و فرهنگ سازی در 
شعارهای  سردادن  به  حقیقت  در  که  نمی رسد  ورزش 

فرهنگی دل  خوش کرده اند.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حسن اسماعیل پور« - پیشکسوت ورزشی
فقید کشتی و مربی اخلاق مدار و قهرمان پرور - را گرامی می دارد

»ویدئو چک« به لیگ والیبال زنان رسید 
از سیستم ویدئو چک استفاده  زنان  برتر والیبال  در مرحله نهایی لیگ 

می شود. در پایان مرحله مقدماتی لیگ والیبال زنان، تیم های سایپا و 
شهرداری قزوین از گروه اول و پیکان تهران و ذوب آهن اصفهان از 

گروه دوم به مرحله نهایی صعود کردند تا برای کسب رتبه های اول 
تا چهارم در مرحله نهایی تلاش کنند.

بازگشت ثریا آقایی به میدان کسب سهمیه المپیک
فدراسیون جهانی بدمینتون پس از ماه ها تعطیلی مسابقات به دلیل شیوع 

ویروس کرونا، زمان  آغاز مجدد مسابقات کسب سهمیه المپیک توکیو 
را اعلام کرد.بر این اساس مسابقات کسب سهمیه المپیک از ۱۲اسفند 

۹۹ آغاز می شود و ثریا آقایی- بانوی بدمینتون باز ایران باید از اسفندماه 
خودرا برای حضور مجدد در مسابقات کسب سهمیه المپیک آماده کند.

مرتضی شریفی هم راهی لیگ ترکیه شد 
تیم بلدیه اسپور ترکیه که در این فصل دریافت کننده خود را از دست داده 

است، در نظر دارد مرتضی شریفی ستاره و ملی پوش جوان تیم ملی 
والیبال ایران را به خدمت بگیرد و طبق اخبار منتشر شده، مرتضی 

شریفی به تیم والیبال بلدیه پیوست. او پیش از این در تیم بورسا 
اسپور بازی می کرد.

آغاز اردوی ۱۰روزه تیم ملی هندبال نوجوانان از ۵دی
مسابقات قهرمانی آسیا نوجوانان در اسفند سال جاری به میزبانی قزاقستان 

برگزار خواهد شد. مرحله جدید اردوها به منظور آماده سازی برای این 
مسابقات قرار است از پنجم تا چهاردهم به میزبانی اصفهان انجام 

شود. به همین ترتیب کادر فنی تیم ملی هندبال نوجوانان، فهرست 
اسامی دعوت شدگان به این اردوی تدارکاتی را اعلام کرد.

سلوکی: از مربی خارجی نهایت استفاده را می بریم
الهام سلوکی- نایب رئیس بانوان فدراسیون هندبال گفت: همه به اتفاق 

معتقدند که برنامه ریزی ها برای چهار سال آینده باشد و برنامه 
گذرا و موقت انجام نشود. ما هم قرار است از ملی پوشان رده 

بزرگسال در کنار کادر فنی تیم ها پایه استفاده کنیم تا نهایت 
استفاده را از حضور مربی خارجی ببریم.

آرزومندی: زنگ خطر باید برای همه بسکتبال به صدا دربیاید
سرمربی تیم بسکتبال مهرام معتقد است، به دلیل نبود پشتوانه خوب زنگ خطر 

دراین رشته باید برای همه اهالی آن به صدا دربیاید.او درمورد کیفیت 
لیگ گفت: به هرحال هفته های ابتدایی مسابقات هست و نمی توان 

قضاوت کرد اماهمه توان خود را به کار می گیریم و سعی داریم 
آرام آرام مشکلات و ضعف هایی که در تیم هست را برطرف کنیم.

انتصاب سرپرست جدید کمیته پزشکی فدراسیون کشتی
در جلسه مدیران فدراسیون کشتی، ملک محمدی به عنوان سرپرست 

کمیته پزشکی معرفی و حکم خود را از رئیس فدراسیون دریافت 
سرپرست  پور  مصلایی  محمد  ریاست  حکم  کرد.همچنین 

کمیسیون داوران نیز به وی اهداء شد. مهرشاد پورسعید به دلیل 
مشغله کاری، قادر به همکاری با فدراسیون کشتی نبود.

برنامه ریزی شمشیربازی برای المپیک ۲۰۲۱
نایب رئیس کمیته ملی المپیک و رئیس فدراسیون شمشیربازی 

از قطعی شدن برگزاری المپیک ۲۰۲۱ توکیو خبر داد. فضل الله 
باقرزاده اظهارکرد: با برنامه ریزی ها و پیش بینی های صورت 

گرفته توسط مسئولان متولی، المپیک در بدترین شرایط 
قرنطینه نیز برگزار می شود. 

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال 

حمایت مدیران آرسنال از آرتتا 
شروع ناامیدکننده تیم فوتبال آرسنال در فصل جاری 
سبب شده تا جایگاه میکل آرتتا در این تیم متزلزل 
شود و حتی شایعه احتمال اخراج وی از سمت 
زبان ها  برسر  لندن  توپچی های  سرمربیگری 
بیفتد، اما به نظر می رسد مدیران این باشگاه 
انگلیسی برنامه ای برای قطع همکاری با سرمربی 

اسپانیایی خود ندارند.

مسی: دوباره هیجان زده ام 
مسی گفت: واقعیت این است که الان و امروز حال 

و حس من خوب است اما در تابستان اوقات و 
حالم بسیار بد بود که مربوط به اتفاقات ماقبل 
آن بود، اتفاقاتی که قبل از تابستان رخ داد، از 
جمله شیوه ای که فصل را به پایان رساندیم، 

ماجرای فکس درخواست جدایی ام و همه آنها ... 
آن داستان ها تا اوایل فصل جاری هم کمی مرا درگیر کرده بود.

منچستریونایتد هم مشتری هم تیمی جهانبخش شد
نشریه انگلیسی »اکسپرس« با انتشار گزارشی مدعی 
شد؛ باشگاه منچستریونایتد جدیدترین مشتری 
برایتون  بیسوما، هافبک تیم فوتبال  یِوِس 
شده است. شیاطین سرخ در حالی نسبت به 
جذب این بازیکن مالیایی علاقه مند هستند که 
دو باشگاه آرسنال و لیورپول هم وضعیت او را 

زیرنظر دارند.

الرایه: قرارداد بشار رسن ۲.۵ ساله است 
روزنامه الرایه قطر در خصوص حضور بشار رسن 
در باشگاه قطر نوشت: بشار رسن بازیکن عراقى 
باشگاه پرسپولیس به باشگاه قطر نزدیک شده 
و طبق گزارش رسانه ها با قراردادى به مدت دو 

فصل و نیم به این تیم مى  پیوندد.

یک ماه مانده به فینال لیگ قهرمانان آسیا، کل فوتبال کشور 
از سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال گرفته تا وزارت ورزش 
و رسانه ملی و صدا و سیما را بسیج کردند، که آی بیایید 
که پرسپولیس فینالیست آسیا شده و کاری کرده کارستان، 
می خواهید یا نمی خواهید، باید با نگاه ملی از پرسپولیس 
حمایت کنیم تا بتواند اولین قهرمانی اش در آسیا را جشن 

بگیرد .
با آنکه در فضای مجازی حالا با هر ادبیات و شرایطی 
که همه ی ما از آن باخبریم، استقلالی ها آرزوی شکست 
اصطلاح  به  بودند  بین  این  در  داشتند،  را  رقیبشان 
پیشکسوتانی که مخالفِ اصل حرفه ای گری در فوتبال بودند، 
برخلاف جهت هواداران استقلال شنا کردند و دم از حمایت 
از آرزوی موفقیت و قهرمانی برای رقیب دیرینه  زدند و 
صحبت کردند، حالا دلیل و علت آن بماند برای خودشان و 
فضایی که بعد از شکست پرسپولیس پیش آمده است هم 

می تواند علتی بسیار مناسبی برای صحبت هایشان باشد.
دوشنبه شب، در برنامه فوتبال برتر، ابراهیم شکوری با 
عنوان یکی از مدیران ارشد باشگاه پرسپولیس با سمت مدیر 
اجرایی تیم، در تماس تصویری با محمدحسین میثاقی 
مجری برنامه، با صحبت های عجیب و ادبیاتی بسیار سطح 
پایین و کُری خوانی های خردسالانه قصد توهین و تخریب 

باشگاه رقیب را داشت.
صحبت های ابراهیم شکوری در شرایطی در صدا و سیمای 
جناب  فرمایشات  سطح  متاسفانه  که  شد  پخش  ملی 
شکوری به حدی، هواداری و متعصبانه بود که قطعا امثال 
پرویز مظلومی و صمد مرفاوی که پیش از دیدار فینال 
پرسپولیس، با تمام توان از بازی ملی صحبت می کردند 
شرمنده شدند که چرا پرسپولیسی ها را از خود دانستند، نکته 
عجیب صحبت های مدیر پرسپولیس، این بود که هیچ 
واکنشی هم از مجری به اصطلاح بی طرف برنامه ندیدیم و 
مدیر جوان سرخ ها تا در حد توان مانند یک هوادار خردسال 
و البته آشنا به فضای مجازی، به هواداران استقلال تاخت و 
توهین کرد و طبق معمول کسی هم نبود که بخواهد محق 

استقلالی ها شود.
حالا هم سخنی با جناب شکوری داشته باشیم که برخلاف 
دوران بازی، طی کردن پله های ترقی و ره صدساله را یک شبه 
رفتن و رسیدن به میز مدیریت در بخش کلان ورزش کشور 
را به خوبی آموخته است: اینکه افرادی با چنین ادبیاتی و 
آن کارنامه اسفبار در پرونده مارک ویلموتس و نقش ماشین 
امضا بودن در فدراسیون فوتبال به راحتی تمام به صندلی 

مدیریت در باشگاهی در سطح پرسپولیس می رسند، در ابتدا 
باید به پشتکار و همت خودشان ماشالله گفت )!( و این 
اتفاق، می تواند به خوبی شرایط مدیریت فوتبال ما را بازگو 

می کند و دیگر نیازی به افتخارآفرینی امثال شما نیست .
درضمن، ابهام بزرگی در فوتبال ما وجود دارد، فردی که 
امضایش پای قرارداد ننگین مارک ویلموتس است، مگر 
می شود جزو متخلفین این فاجعه تاریخی نباشد و پس از 
گذشت چندین ماه در باشگاه پرسپولیس پست مدیریتی 
بگیرد؟ همین فرد در مقام سرپرست دبیرکلی فدراسیون 
و آن عقبه در دوران بازی، دم از عدالت و عدم تعصبات 
رنگی می زد. حالا نمی خواهیم از بخشش های چند ثانیه ای 
پاتوسی  آیاندا   ITC پرونده  و  خاص  تیم  یک  بازیکنان 

صحبتی کنیم.
جناب دکتر، بهتر است به جای عوام فریبی و توهین به 
میلیون ها هم وطنتان که از آن ها انتظار حمایت داشتید، 
به ماجرای ویلموتس و ضرر چندصد میلیاردی که به بیت 
المال وارد کردید فکر کنید، که سوءمدیریت و خیانت امثال 
شما در فدراسیون وقت را در تاریخ فوتبال ایران خواهند 

نوشت.

حرف آخر

مدیر اجرایی یا هوادار خردسال؟ ماشالله به دکتر؛ 

از امضا پای قرارداد ویلموتس تا رسیدن به میز مدیریت پرسپولیس

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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